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ANONYMIZOVANÝ Z Á P I S 
 

o průběhu 4. zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř 

konaného dne 21. 2. 2019 v restauraci Adélka v Pustiměři - Pustiměřských Prusích  

 

 

 

Starosta Mgr. Vlastimil Smékal zahájil veřejné zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř (dále 

jen zastupitelstvo obce) v 18:00 hodin a přivítal přítomné.   

 

 

Technický bod a schválení programu zasedání 

 

Starosta konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno, informace o konání zasedání byla 

zveřejněna na úřední desce 12. 2. 2019. Dále konstatoval, že je přítomno 12 členů 

zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné.   

 

Přítomni, omluveni, nepřítomni: (viz prezenční listina, příloha zápisu č. 1)   

Přítomných: 12, Miroslav Raclavský od 18:30 

Omluven:  Pavel Holub, Evžen Jachan 

Nepřítomen: -- 
 

Zapisovatelkou byla jmenována: Věra Pospíšilová 

Sčítáním hlasů byli pověřeni: Ing. Miroslava Komárková, Dagmar Přikrylová 

 

  

Technický bod 

  

Starosta navrhl určit ověřovateli dnešního zápisu pana Luboše Pořízka a pana Mgr. Petra 

Špičáka. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 68/19 Z 04 
 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

a) s ch v a l u j e  za ověřovatele zápisu o průběhu 4. zasedání zastupitelstva obce 

      Pustiměř pana Luboše Pořízka a pana Mgr. Petra Špičáka. 

 

                                                                             H:    10  :  0   :   2 

 

Usnesení č. 68/19 Z 04 bylo schváleno. 

  

 

 

 

 



2 

 

 

Schválení programu schůze 

 

Starosta seznámil přítomné s programem 4. zasedání ZO: 

 

1. Kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva obce a zpráva o činnosti kontrolního 

výboru  

2. Zpráva o činnosti rady obce 

3. Zpráva o činnosti finančního výboru  

4. Majetkoprávní  

- zveřejnění záměru prodeje obecních pozemků p. č. 1739/2 a 1740/10 

- projednání záměru prodeje části pozemku p. č. 223/1 na stavbu garáže o výměře asi 28 

m2 

- projednání žádosti o prodej části obecního pozemku p. č. 1470 v k. ú. Zelená Hora 

- schválení podání žádosti o dotaci na akci „Dětská hřiště v obci Pustiměř“ z 

Ministerstva pro místní rozvoj, podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro 

dotační titul 117d8210H Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního 

odpočinku 

- projednání schválení peněžitého daru ve výši 55 000,- Kč na činnost MC Pustiměř na 

r. 2019 

5. Projednání návrhu pravidel pro poskytování peněžitého daru na činnost místních 

spolků na r. 2019  

6. Rozpočtové opatření č. 3 

7. Informace a různé  

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

                                 

 

Návrh usnesení č. 69/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř  

s ch v a l u j e  navržený program 4. zasedání zastupitelstva obce. 

                

                                                                                     

 H:    12  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 69/19 Z 04 bylo schváleno. 

  

 

Bod č. 1 

Kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva obce a zpráva o činnosti kontrolního 

výboru 

 

Zprávu přednesl předseda kontrolního výboru pan Bc. Antonín Grmela, který oznámil, že KV 

se sešel 19. 2. 2019. 

Dle programu byla provedena kontrola posledního zápisu kontrolního výboru: 
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Usnesením č. 113/19 R7 rada obce uložila starostovi do příštího jednáni rady obce zjistit 

možnosti majetkoprávního vypořádáni pozemků parc. č. 1577/69 – 71 u rybníka. Pozemky se 

řeší s družstvy Morava a Zepus. Další kroky proběhnou až po vypořádání pozemků. 

Usnesením č. 84a)/15 R 11 rada obce projednala návrh zásad pro zadávání veřejných zakázek 

malého rozsahu. Toto usnesení bylo revokováno usnesením č. 96/19 R 6, úkol byl splněn. 

Usnesením č. 728/17 R 66 rada obce schválila zadat hlukovou studii na dálnici v blízkosti 

Pustiměřských Prus. Hluk byl měřen 18. a 23. 10. 2018, výsledek byl z KHS odeslán na ŘSD. 

Po uplynutí doby k námitkám nám zašlou výsledky. 

Usnesením č. 3/18 R 1 rada obce Pustiměř schválila zveřejňovat na úřední desce soupis 

usnesení z jednání rady obce, usnesení bylo splněno. 

Usnesením č. 994/18 R 84 rada obce Pustiměř schválila objednávku na zhotovení projektové 

dokumentace na úpravu chodníků na místním hřbitově. Bylo splněno, ohledně dalších 

případných úprav bude jednáno s farářem. 

Vytvoření planu rozvoje sportu – KV doporučuje vstoupit do jednání s TJ Pustiměř. 

  

V následujícím bodě programu byla provedena kontrola plnění usnesení zastupitelstva obce: 

Dle návrhu byla zapracována změna jednacího řadu zastupitelstva obce. 

Návrhy změny územního plánu byly předány na úřad, usnesení bylo splněno. 

Zastupitelstvo obce Pustiměř uložilo starostovi zadat zpracování znaleckého posudku na 

odhad ceny v čase a místě obvyklém na pozemek p. č. 1740/10, orná půda, o výměře 90 m2, a 

p. č. 1739/2, ostatní plocha o výměře 75 m2, které jsou zapsány na LV č. 10001, vše k. ú. 

Pustiměř, bylo splněno. 

Zastupitelstvo obce Pustiměř uložilo starostovi uzavřít kupní smlouvu na pozemky za domem 

Čelechovských. Bylo splněno, pozemky jsou již zapsány na katastru jako majetek obce. 

Zastupitelstvo obce Pustiměř uložilo starostovi obce zřídit na internetových stránkách obce 

Pustiměř oddíl, ve kterém se budou v zákonem stanovené lhůtě a v souladu s ochranou 

osobních údajů GDPR zveřejňovat a archivovat veškeré zápisy, usneseni a rozhodnuti ze 

zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř, Rady obce Pustiměř, všech výborů obce Pustiměř a 

další podstatné dokumenty, které se týkají výkonu pravomoci v samostatné působnosti obce 

Pustiměř. Toto usnesení bylo splněno. 

Zastupitelstvo obce Pustiměř uložilo finančnímu výboru zastupitelstva obce Pustiměř 

zpracovat návrh pravidel pro poskytování peněžitého daru na činnost a odměny trenérů 

místních spolků pracujících s dětmi a mládeži z rozpočtu obce na r. 2019 a tento návrh 

předložit ke schválení na následujícím řádném zastupitelstvu obce. Úkol je připraven 

k dnešnímu projednání, tedy je splněn. 

  

V dalším bodě proběhla kontrola plnění usnesení rady obce: 

Rada obce Pustiměř uložila starostovi zjistit bližší cenové podmínky za poskytování 

hostingových služeb na evidenční a účetní program GORDIC, který naše obec využívá. 

Nejasnosti byly vysvětleny, je to v pořádku. Navíc pan Musil a pan Grmela budou řešit lepší 

zálohování dat z jednotlivých PC na OÚ. 

Na zpracování žádosti o dotaci na výměnu zdroje tepla v budově ZŠ č. p. 207 bylo uloženo 

starostovi zjistit, zda je firma schopna podat žádost o dotaci do 15. 12. 2018. Stihlo se to včas 

a posudek byl udělán. 

Rada obce Pustiměř uložila starostovi obce Pustiměř doplnit smlouvu o dílo uzavřenou s Ing. 

Bučkem písemným dodatkem, ve kterém bude cena za dílo ponížena o 96 363,- Kč. Úkol je 

splněn, dodatek byl sepsán a schválen radou obce. 

Rada obce uložila starostovi obce Pustiměř uzavřít darovací smlouvu s firmou EKOTERMEX 

na přijetí bezplatného daru ve výši 102 995,- Kč – bylo splněno. 
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Dosud není podepsána dohoda o odkupu výčepního zařízení na Sokolovnu a na kabiny, firma 

HEINEKEN ji bude posílat. Úkol je v plnění. 

Rada obce Pustiměř doporučila jednat na další valné hromadě se společností RESPONO a.s. o 

výši cen za poskytované služby. Bude řešeno na následující valné hromadě. 

Rada obce Pustiměř uložila místostarostovi zjistit do příštího jednání rady obce, zda místní 

SDH má zájem provádět sběr elektrozařízení. Informace byla předána SDH. Plánují se 2 nové 

kontejnery na elektrozařízení.  

Rada obce Pustiměř uložila starostovi do příštího jednání rady obce zjistit dotační možnosti na 

úhradu nákladů za restaurování kříže. Úkol je v řešení. 

  

Dále byla provedena kontrola činnosti finančního výboru. 

Peněžní dary spolkům budou řešeny na ZO 21. 2. 2019. Byl nastaven způsob spolupráce FV a 

KV. 

  

Kulturní komise byla požádána o méně obecné výstupy. Odpověď negativní. 

  

Bylo zjištěno, že inventura majetku obce není zcela dokončena, kontrola proběhne na dalším 

KV. 

  

Probíraly se běžící projekty, nebyly shledány nedostatky v procesu plnění aktuálních projektů. 

  

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

  

Mgr. Trávníček – na posledním zasedání byla vznesena připomínka od pana Mgr. Nevřaly, že 

vodovodní přípojku k rodinnému domu paní Kozelkové by neměla platit obec. Dle zákona o 

vodovodech a kanalizacích je v § 13, odst. 6 uvedeno, že přípojku pořizuje na své náklady 

odběratel. Pokud to obec platila, bude požadovat vrácení peněz? 

Starosta – požádal Vak o vyjádření – vodovod, který vede blízko plánového domu, by měl být 

v majetku obce. Navrtávku na hlavním potrubí hradí vlastník, což je obec. Přípojku pak hradí 

vlastník nemovitosti. Starosta si vyžádal od VaK zpracování, který majetek je společnosti 

VaK a který obce, a podle jejich zprávy jde o majetek obce.  

Místostarosta – tato část vodovodu je v majetku obce, pravděpodobně nebyla převedena na 

VaK. Navrtávku  proto platí vlastník, v tomto případě tedy obec. Není to nic neobvyklého, 

podle inventarizace je v majetku obce přípojek celá řada. 

Mgr. Nevřala – v době, kdy se tato přípojka dělala, obec nevlastnila ani metr veřejného řadu. 

To znamená, že navrtávku hradí VaK, přípojku ten, kdo se připojuje, obec nemá platit ani 

korunu. 

Starosta – podle mapy, kterou zaslali z VaKu, tato část vodovodu patří obci. 

Mgr. Nevřala – předal se celý řad v 1. etapě, proč ne tato část?  

Místostarosta – jde o proluku, která patřila panu Kučerovi. 

Mgr. Nevřala – navrtávkou se zhodnocuje řad, je to tedy ve prospěch společnosti VaK. 

Starosta – VaK tuto část vodovodu eviduje jako obecní. Budou prověřeny smlouvy, aby se 

zjistil skutečný stav, pokud se zjistí, že je majetek propachtován společnosti VaK, bude částka 

požadována nazpět.  

 

Mgr. Trávníček měl další připomínku k usnesení č. 66/18 R4, kterým rada obce schválila 

celoroční odměnu řediteli školy Mgr. Miroslavu Zourkovi za rok 2018. Není k tomu nic 

jiného. Usnesení by mělo mít nějakou formu a náležitosti. Jde o formu veřejného příslibu a 

mělo by být jasně stanoveno o čem a v jaké výši rada obce rozhodla a na základě čeho udělila 
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peníze a z jaké rozpočtové částky bylo čerpáno. Na tomto usnesení závisí další finanční 

transakce. Navrhuje toto usnesení revokovat, částku doplnit a usnesení přijmout znovu. Rada 

obce musí vědět, o jaké částce hlasuje. 

Starosta odpověděl, že odměna řediteli školy není vyplacená z rozpočtu obce, ale z rozpočtu 

školy, z peněz, které škole poskytne kraj. Rada obce pouze schvaluje částku. Radní byli 

samozřejmě seznámení s výší odměny, která však nebyla zveřejněna, protože jde o citlivý 

údaj. 

Mgr. Trávníček – nejde o citlivý údaj, protože je to příjem z veřejných peněz. Příjemce této 

částky by měl být srozuměn s tím, že o tom budou vědět všichni zastupitelé i občané, kteří se 

na to dotážou. Navrhuje taková usnesení, ze kterých není jasné, kolik se poskytuje, pro příště 

nevytvářet.  

Starosta – toto usnesení je výjimka, zopakoval, že se jedná o citlivý údaj. 

Mgr. Trávníček – jde o veřejný výdaj, obec hospodaří s veřejnými prostředky. Z usnesení by 

mělo být patrné, co se komu poskytuje a za co. Je to úřední rozhodnutí, které by mělo mít 

hlavu a patu. Doporučuje usnesení revokovat a přijmout jiné, z kterého by byla zřejmá částka 

a důvod. 

Starosta trval na tom, že usnesení je přijato správně. 

 

Mgr. Trávníček – s tím souvisí další věc, kdy při inventuře zjistili, že byla do rozpočtu 

zařazena částka o 60 000,- Kč vyšší, než byla ve smlouvě. Kupní smlouva na zdravotní 

středisko byla schválena 16. 2. 2018 na částku 1 400 000,- Kč, ale o 10 dní později byla do 

rozpočtového opatření dána částka vyšší o 60 000,- Kč – to je 1 460 000,- Kč. Teď bychom 

měli dohledat, za co bylo těch 60 000,- Kč utracených. 

Starosta – to, že byla částka zařazena do rozpočtového opatření, neznamená, že bude celá 

utracena. Neví, proč byla do rozpočtu zařazena vyšší částka, nedokázala to zdůvodnit ani paní 

ekonomka. Již neví, kterým orgánem obce bylo rozpočtové opatření schváleno. Ale 

neznamená to, že tyto peníze byly utraceny. Skutečně bylo utraceno pouze to, co bylo ve 

smlouvě, to je 1 400 000,- Kč. 

Mgr. Trávníček – je to prokazatelné? Částka 60 000,- Kč by se tedy měla zpětně vrátit do 

rozpočtu. 

Starosta – položky se koncem roku nulují, to by se takovým způsobem musely vracet do 

rozpočtu všechny nedočerpané položky. 

Mgr. Trávníček – to by se měly, protože jinak nebude nikdo vědět, za co byly položky 

utraceny. Pokud se na to nepřišlo za celý rok, že je usnesení, kde je o 60 000,- Kč více, mělo 

by se to objevit minimálně v závěrečném účtu, kdy se částka převede zpět do rozpočtu. 

Starosta – všechny nevyčerpané prostředky se koncem roku převádí na účet. 

Mgr. Trávníček – ale kde jsou ty peníze teď? 

Ing. Komárková vysvětlila, že to pouze znamená, že tato položka není vyčerpaná na 100 %, 

ale třeba jen na 95%, to může být. Všechny položky se nepodaří vyčerpat na 100%. 

Mgr. Trávníček – je potom viditelné, že se tyto položky vrací zpět do rozpočtu? 

Paní Přikrylová vysvětlila, že peníze v rozpočtu zůstaly, pouze se nevyčerpaly.  

Mgr. Trávníček doporučil, aby příště byly tyto částky vráceny rozpočtovým opatřením do 

nespecifikovaných rezerv. Rozpočtové opatření se dělalo za nějakým účelem, na nákup 

ordinace. Proč se dělalo rozpočtové opatření o 60 000,- Kč vyšší, než byla smlouva? Částka 

by se měla vrátit jako přebytek do nespecifikovaných rezerv. 

Starosta – peníze zůstávají stále v rozpočtu, nikam se neztratily. 

 

Pan Hynšt se vrátil k problému platby vodovodní přípojky paní Kozelkové. Má obec 

z vodovodního řadu nájem? Jestli je řad obce, měl by VaK obci platit nájem. 

Starosta – prověří nájemní smlouvu. 
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Pan Raclavský se dostavil v 18:30 hod. 

 

 

Návrh usnesení č. 70/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř  

a) b e r e  n a  v ě d o m í  zprávu o kontrole plnění usnesení rady a zastupitelstva obce 

Pustiměř 

b) b e r e  n a  v ě d o m í  zprávu o činnosti kontrolního výboru zastupitelstva obce 

Pustiměř. 

 

H:    12  :  0   :   1 

     

Usnesení č. 70/19 Z 04 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 2 

Zpráva o činnosti rady obce 

 

Zprávu o činnosti rady obce přednesl místostarosta Mgr. Lukáš Peška. 

Starosta zprávu doplnil o sdělení, že se čeká na vyjádření ministerstva obrany ohledně prodeje 

pozemků v Buchtálu.  

Firmě Kulhánek – Drápal bylo nabídnuto místo na umístění stánku na prodej pečiva. Pokud 

bude mít zájem, bude zveřejněn záměr pronájmu obecního pozemku. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 71/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř 

b e r e  n a  v ě d o m í  zprávu o činnosti rady obce za období od 3. zasedání zastupitelstva 

obce do dnešního dne. 

 

H:    13  :  0   :   0 

     

Usnesení č. 71/19 Z 04bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 3 

Zpráva o činnosti finančního výboru 

 

Zprávu předložil předseda finančního výboru pan Petr Sedláček. Sdělil, že FV se sešel dne 18. 

2. 2019. 

Na programu jednání byly dva body, rozpočtové opatření č. 3 a projednání pravidel pro 

poskytování peněžitého daru místním spolkům.  

Rozpočtové opatření řeší poplatky za energie v zubní ordinaci a MŠ a 182 000,- Kč na opravu 

a restaurování kříže. FV k němu nemá připomínky a toto rozpočtové opatření doporučuje 

zastupitelstvu ke schválení. 
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FV dále projednal pravidla pro poskytování peněžitého daru místním spolkům a doporučuje 

poskytnout podporu osobám do 21 let a vypustit podmínku, že tyto osoby musí mít v obci 

trvalý pobyt nebo být žáky základní a mateřské školy. V rozpočtu je na tyto příspěvky 

vyhrazena částka 200 000,- Kč, FV doporučuje, aby 150 000,- Kč bylo použito pro sportovce, 

50 000,- Kč na podporu trenérů. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 72/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř 

b e r e  n a  v ě d o m í  zprávu o činnosti finančního výboru zastupitelstva obce Pustiměř. 

 

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 72/19 Z 04 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 4 

Majetkoprávní 

 

a) Zveřejnění záměru prodeje pozemků p. č. 1739/2 a 1740/10 v k. ú. Pustiměř 

O odprodej výše uvedených pozemků požádali manželé Lasotovi, XXXXX, kteří vlastní 

pozemky za výše uvedenými pozemky ve vlastnictví obce. Chtějí zde stavět rodinný dům. Na 

stanovení ceny obvyklé byl zadán znalecký posudek, který zpracoval znalec Ing. Karel Bárek, 

Na Hrázi 32, Vyškov. Obvyklou cenu těchto pozemků stanovil ve výši 600,-Kč/m2. Vzhledem 

k celkové výměře 165 m2 je prodejní cena ve výši 99 000,- Kč. Rada obce doporučuje 

zastupitelstvu schválit záměr prodeje za cenu určenou posudkem. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

  

Mgr. Špičák řekl, že podrobněji zkoumal znalecký posudek a nepochopil, jak znalec určil 

částku 600,- Kč/m2. V posudku píše, že pozemky v etapách 5 a 6 mají cenu 1 600,- Kč/m2, 

Pustiměř bez inženýrských sítí 980,- Kč/m2, Pustiměř v centru obce 1 800,- Kč/m2 a pak bez 

vysvětlení uvede částku 600,- Kč/m2. Pozemek je sice ve svahu, ale u inženýrských sítí, 

v blízkosti komunikace. Chtěl by aspoň vědět, jakým způsobem znalec došel k ceně, která je 

výrazně nižší, než za kterou obec pozemky kupovala do svého vlastnictví. 

Starosta – jde o porovnání ceny pozemků podobného typu. Cena se stanovuje obtížně. 

Místostarosta – cena je pravděpodobně ponížena z důvodu, že je pozemek ve svahu a nejsou 

před ním sítě. 

Mgr. Špičák – jde o trojnásobný rozdíl bez zdůvodnění, nechápe proč, přijde mu to podivné. 

Jde o stejného znalce, který oceňoval pozemky, které kupovala obec? 

Starosta – ne, je to jiný znalec. 

Mgr. Špičák navrhuje buď konkurenční posudek, nebo ať soudní znalec odůvodní cenu. Myslí 

si, že se snad přepsal nebo to byl dohodnutý výsledek. 
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Místostarosta – je to možná také tím, že celková výměra pozemků nepřesahuje stavební 

parcelu, jde o malou plochu, pokud by to koupil někdo jiný, nic na něm nepostaví. 

Mgr. Špičák – ale zase zhodnotíme pozemek částkou 600,- Kč/m2, který je nad ním, na částku 

1 800,- Kč/m2. 

Mgr. Gottwaldová – můžeme vznést doplňující dotaz ke znaleckému posudku, pokud to není 

dostatečně zdůvodněno, abychom neplatili další znalecký posudek. 

Mgr. Špičák s tímto souhlasí. 

 

 

Návrh usnesení č. 73/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř     

u k l á d á   starostovi požádat znalce o podrobnější zdůvodnění ceny určené znaleckým 

posudkem jako ceny obvyklé 

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 73/19 Z 04 bylo schváleno. 
 

 

b) Zveřejnění záměru prodeje části pozemku p. č. 223/1 v k. ú. Pustiměř 

O odprodej části pozemku p. č. 223/1 požádali manželé Janečkovi XXXXX. Naproti pozemku 

vlastní menší chalupu (č. p. XXXX) a nemají možnost parkování. Z toho důvodu žádají o 

odprodej části obecního pozemku o výměře cca 28 m2 na stavbu garáže. Nachází se zde lípa, 

elektrická ústředna a v blízkosti sloup vysokého napětí. Rozebrána by musela být i část 

kamenné zídky na tomto pozemku. Stavebníci by museli následně svah zpevnit. Rada obce 

proto z uvedených důvodů zveřejnění záměru prodeje nedoporučuje.  

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny.   

 

 

Návrh usnesení č. 74/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř     

n e s ch v a l u j e    záměr prodeje části pozemku p. č. 223/1 – ostatní plocha, jiná plocha v k. 

ú. Pustiměř. 

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 74/19 Z 04 bylo schváleno. 

 

 

c) Projednání žádosti o prodej části obecního pozemku p. č. 1470 v k. ú. Zelená 

Hora 

Ing. Milan Podhorec, Ph.D., XXXXXX, projevil zájem o odkoupení části obecního pozemku 

p. č. 1470 v k. ú. Zelená Hora o výměře necelých 4500 m2. Celková výměra pozemku je 7 349 

m2, druh pozemku ostatní plocha, neplodná půda. Chce tam chovat 2-3 kozy pro radost svému 
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vnukovi. Pozemek je většinou pokryt náletovými dřevinami, takže by tam byl pravděpodobně 

nutný prořez.  

Je potřeba zvážit, zda je pozemek pro obec potřebný. Cenu pozemku nedokáže starosta 

odhadnout, ale po prozkoumání ceníků pozemků v několika obcích by se mohla pohybovat 

v řádu jednotek Kč/m2.  

Starosta navrhuje prodat pozemek celý, pokud zastupitelstvo zaujme stanovisko, že je pro 

obec nepotřebný nebo ho v opačném případě neprodávat vůbec. Pronájem nedoporučuje a 

dělení pozemku také ne.  

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

  

Pan Sedláček doporučuje pozemek neprodávat. 

Mgr. Trávníček – vedle tohoto pozemku je obecní cesta? Prodal by to i s cestou. Je to 

v katastru cizí obce. Nebo je směnit za jiné pozemky. 

Místostarosta – zvažoval se prodej tohoto pozemku i s cestou obci Zelená Hora. Obec vlastní 

cestu, o kterou by se měla starat. 

Mgr. Trávníček se otázal, jaká je cena pozemku. 

Starosta zjistil, že cena za neplodnou půdu se pohybuje mezi cca 6 – 10,- Kč/m2. Je těžké tuto 

cenu s něčím porovnat. 

Mgr. Špičák doporučuje před přijetím nějakého usnesení projednat tuto záležitost se starostou 

obce Zelená Hora. 

Starosta s touto variantou souhlasí. 

Mgr. Trávníček se k tomuto návrhu také připojil. 

 

 

Návrh usnesení č. 75/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř  

p o v ě ř u j e   starostu projednáním možného prodeje pozemku parc. č. 1470 se starostou 

obce Zelená Hora 

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 75/19 Z 04 bylo schváleno. 

 

 

d) Schválení podání žádosti o dotaci na akci „Dětská hřiště v obci Pustiměř“ 

Vizualizace dětských hřišť byla promítnuta na posledním zastupitelstvu. Žádost o dotaci musí 

schválit zastupitelstvo, nestačí schválení v radě. Jedná se o podání žádosti o dotaci z 

Ministerstva pro místní rozvoj, podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro dotační 

titul 117d8210H Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku. Celkové 

náklady akce jsou ve výši 1 624 900,- Kč. Dotace může být ve výši až 70 %.  

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 76/19 Z 04 
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Zastupitelstvo obce Pustiměř     

s ch v a l u j e   podání žádosti o dotaci na akci „Dětská hřiště v obci Pustiměř“ z Ministerstva 

pro místní rozvoj, podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro dotační titul 

117d8210H Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku. 

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 76/19 Z 04 bylo schváleno. 

 

 

e) Projednání schválení peněžitého daru ve výši 55 000,- Kč na činnost MC 

Pustiměř na r. 2019 

MC Pustiměř podalo žádost o peněžitý dar ve výši 55 000,- Kč na pořádání akcí v tomto 

kalendářním roce. Dary nad 20 000,- Kč schvaluje zastupitelstvo. Rada obce doporučuje tento 

dar schválit.  

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 77/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř  

a) s ch v a l u j e    peněžitý dar ve výši 55.000,- Kč MC Pustiměř na náklady spojené 

s pořádáním akcí v r. 2019. 

b) u k l á d á   starostovi obce Pustiměř vypracovat návrh darovací smlouvy podle 

usnesení a) a tuto smlouvu uzavřít.  

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 77/19 Z 04 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 5 

Projednání návrhu pravidel pro poskytování peněžitého daru na činnost místních 

spolků na r. 2019  

 

Starosta oznámil, že na tyto příspěvky je v rozpočtu vyhrazeno 200 000,- Kč. Bylo by to pro 

spolky, které mají sídlo v obci Pustiměř a jejich hlavní činností je práce s dětmi a mládeží. 

Pravidla zůstávají stejná jako v loňském roce, kromě dvou změn. To znamení, že není spodní 

hranice věku a příspěvky se přidělují na děti bez ohledu, zda jsou občané obce Pustiměř nebo 

žáci naší školy. 150 000,- Kč je určeno na činnost a 50 000,- Kč za práci trenérů. Kritéria jsou 

rozdělena podle počtu tréninků a účasti na soutěžích. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

 

Paní Provazníková se otázala, zda jednotlivé spolky podávají zprávu, jak s darem naložily. 
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Starosta – jde o dar, proto obec nepožaduje vyúčtování. Administrativa s tím spojená by byla 

pro spolky náročná. 

Mgr. Gottwaldová – přepočítávání podle koeficientu se jí zdá složité, ptá se, zda to funguje a 

zda se neuvažuje o přidělení částky na hlavu?  

Starosta – pravidla připravoval FV. Myslí si, že s tím přepočítáváním problém nebyl. Částky 

spočítá podle bodů FV. Koeficient se odvíjí podle metodiky ministerstva školství.  

Pan Musil měl dotaz, zda se do toho počítá mateřské centrum. 

Starosta – MC nevykonává pravidelnou činnost, přispívá se jim finančními příspěvky na akce, 

které v průběhu roku pořádají. 

 

 

Návrh usnesení 78/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř  

a) s ch v a l u j e    pravidla pro poskytování peněžitých darů na činnost místních spolků 

a odměny jejich trenérů dle předložené přílohy 

b) u k l á d á    starostovi obce zveřejnit schválená pravidla na webových stránkách obce 

a informovat o tomto místní spolky 

c) u k l á d á   finančnímu výboru obce vypočítat dle předložených podkladů výši 

peněžitých darů pro jednotlivé místní spolky a navrhnout výši těchto peněžitých darů 

ke schválení na dalším řádném zasedání zastupitelstva obce dne 25. 4. 2019. 

 

H:    11  :  0   :   2 

Zdrželi se Miroslav Raclavský a Mgr. Vlastimil Smékal 

 

 

Usnesení č. 78/19 Z 04 bylo schváleno. 
 

 

Bod č. 6 

Rozpočtové opatření č. 3  

 

Starosta uvedl, že do příjmové části je zařazena dotace na výkon státní správy. Do výdajů se 

zapojily zálohy na energie do zubní ordinace a dolní budovy MŠ a částka za restaurování 

rozbitého kříže. Částka je za opravu kříže a odhad za vytvoření betonového základu popř. 

výkopové práce. Starosta požádal o dotace na ministerstvo zemědělství, je možné získat až 

70%. Kříž by měl stát na obecní polní cestě, která vede k marchanickému rybníku a měla by 

vzniknout po žních. Nespecifikované rezervy jsou zvýšeny na 678 000,- Kč. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení 79/19 Z 04 
Zastupitelstvo obce Pustiměř  

s ch v a l u j e     rozpočtové opatření č. 3. 

 

H:    13  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 79/19 Z 04 bylo schváleno. 



12 

 

Bod č. 7 

Informace, různé 

 

Starosta informoval, že na příštím jednání rady bude zadáno výběrové řízení na zhotovitele 

parkování u pošty tak, aby to bylo do konce června nebo nejpozději do pouti hotovo.  

Na chodník a zastávky v Pustiměřských Prusích přišlo stavební povolení. Bude řešena 

možnost získání dotace z MAS.  

Na příštím jednání rady obce bude také schválena žádost o uzavření Veřejnoprávní smlouvy 

na projednávání přestupků s městem Vyškov. Minulý týden sdělilo město Vyškov, že 

poplatek za projednání přestupku je 850,- Kč. 

Starosta připravil rámcová pravidla k participativnímu rozpočtu. Budou projednána na jednání 

rady a v měsíci březnu k tomu bude svoláno pracovní zasedání ZO. 

 

Mgr. Drbal – jaký úsek je plánován na parkování v Pustiměřských Prusích? 

Starosta – od rodinného domu Malých směrem k zastávce a parkovací záliv a nová zastávka 

naproti. Další parkování a chodníky budou řešeny v nejbližší době. 

 

Mgr. Trávníček – není načase řešit cyklostezku do Vyškova, když tam již bude obecní cesta a 

není tam stavební uzávěra? 

Starosta – vstoupí do jednání s městem Vyškovem. Cesta by měla být zrealizována po žních. 

Obecní pozemek na katastru Vyškova má propachtovaný Agros Dědice, je třeba vypovědět 

smlouvu, platí tam 12 měsíční výpovědní lhůta. 

 

Pan Janský měl připomínku k parkovišti u pošty, přivítal by umístění stojanu na kola. 

Starosta přislíbil doplnění. 

 

Mgr. Gottwaldová se otázala, zda se někdo ozval na zveřejněné inzeráty na zubaře a dětského 

lékaře? 

Starosta – ne, inzeráty vyšly dvakrát ve Vyškovských novinách i ve speciálním vydání, které 

jsou distribuovány do všech domácností zdarma. Psal také na oblastní komory do Vyškova a 

Prostějova – nejsou kapacitní možnosti. Dostat na vesnice zubaře je v současné době velmi 

obtížné. Dětských lékařů je na okrese také velmi málo. 

 

 

 

Předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 19.30 hodin. 

                                                                                                                                                                             

 

Zapisovatel: Věra Pospíšilová 

 

Zápis pořízen dne: 23. 2. 2019 

 

 

 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Zpráva o činnosti kontrolního výboru 

3) Zpráva o činnosti rady obce 

4) Rozpočtové opatření č. 3/2019 
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Ověřovatelé:             .............................................. dne ........................................... 

 

 

 

 

          .............................................. dne ........................................... 

 

 

 

 

 

 

 

Starosta:                     .............................................. dne ........................................... 

 

 

 

 

Místostarosta:            .............................................. dne ........................................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů podle Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 ze dne 27. 4. 

2016 o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpracováním osobních údajů a volném pohybu 

těchto údajů a o zrušení směrnice 95/46/ES (nařízení GDPR). 

 

 

 

 


